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У цэтры ўваГі

МясцОвая каМпанія

Насельніцтва Шумілінскага раёна, як 
і па ўсей Беларусі меншае. За апошнія 
дваццаць тры гады яно няўхільна  
змяншаецца з 28 тысяч, якія пражывалі 
ў 1990 годзе. Як правіла, памірае людзей 
болей, чым нараджаецца. Паводле 
даных Нацыянальнага статыстычнага 
камітэта  на пачатак студзеня гэтага 
года ў раёне пражывае толькі 18 804 
чалавекі, а годам раней было 19 108. За 
год у раёне нарадзілася 246 дзяцей, а 
памерла – 392. Пры гэтым натуральнае 
выбыццё насельніцтва склала -146  
чалавек, а за адпаведны перыяд  2013 
года было - 189. 

Статыстычныя даныя засведчылі 
і нездавальняючую сітуацыю ў 
эканоміцы. Калі ў мінулым годзе 
колькасць насельніцтва, занятага ў 
эканоміцы раёна было 8 978 чалавек, 
то

на пачатак 2014 года налічвацца 
ўжо 8 679. Праўда, зменшылася 
колькасць афіцыйна зарэгістраваных 
беспрацоўных з 69 да 55. 

Сярод важкіх прычын смяротнасці 
ў 2013 годзе на першым месцы ідуць 
хваробы сістэмы кровазвароту 
(памерла 152 чалавекі, з іх 23 – у 
працаздольным ўзросце), далей былі 
зафіксаваны анкалагічныя захворванні 
(46 (12)), знешнія прычыны (45 (29), ад 

старасці памерлі 99 чалавек. 
За студзень бягучага года таксама 

памерла амаль у тры разы болей 
шумілінцаў, чым нарадзілася. Усяго 
за месяц нарадзілася 16 немаўлят, а 
памерла 39 чалавек. Дзесяць дзетак 
з’явіліся на свет у райцэнтры, трое 
– у межах Обальскага  сельсавета.   
Па аднаму  дзіцяці нарадзілася 
на тэрыторыі Светласельскага, 
Лаўжанскага і Сіроцінскага сельсаветаў. 
А ў Каўлякоўскім, Мішневіцкім, 
Дабейскім і Мікалаёўскім сельсаветах 
на гэты раз не было зарэгістравана 
ніводнага новароджанага.

У студзені было 10 шлюбаў.
У першым месяцы 2014 года на 

Шуміліншчыне было зарэгістравана 
10 шлюбаў, што на адзін больш, чым 
за гэты ж перыяд 2013 года. Шэсць пар 
аформілі свае адносіны ў аддзеле загсу. 
Не абыйшлося і без разводаў. 

Судом  Шумілінскага раёна 
разгледжаны  дзве справы аб скасаванні 
шлюбу. У адной сям’і меліся дзеці.. Яшчэ 
12 сямейным парам суд даў тэрмін на 
прымірэнне.

У студзені судовым рашэннем была 
пазбаўлена бацькоўскіх правоў у 
адносінах да дзвюх непаўналетніх дачок 
грамадзянка Кошалева з Шуміліна.

Страты за студзень на Шуміліншчыне 

саставілі 39 чалавек. Найчасцей паміралі 
ад хвароб сістэм кровазвароту (15 
чалавек), па прычыне старасці пайшлі 
з жыцця 10 чалавек, органаў дыхання 
– 4 чалавекі, анкалагічныя захворванні 
забралі 5 чалавек. Трое з памерлых былі 
працаздольнага ўзросту.  

Па ранейшаму востра паўстала 
праблема алкагалізацыі насельніцтва. На 
сённяшні дзень ўліку ва ўрача-нарколага 
стаіць 731 чалавек, з іх 5 падлеткаў, 212 
жанчын. За год пастаўлены на ўлік 78, 
зняты - 17 чалавек. У псіхіятра на ўліку 
459 чалавек, у мінулым годзе адбылося 
8 суіцыдаў, з якіх большасць рабілася ў 
алкагольным стане.

Як бы там ні было, а смяротнасць 
па-ранейшаму застаецца вышэй, 
чым нараджальнасць. Таму трэба 
шукаць рэзервы яе зніжэння за 
кошт правядзення прафілактычных 
медыцынскіх аглядаў, ранняга 
выяўлення захворванняў, выкарыстання 
сучасных метадаў дыягностыкі і іншых. 

Таму не выпадкова галоўны ўрач 
цэнтральнай раённай бальніцы 
Канстанцін Баканаў вызнасчыў 
задачы на бягучы год па павелічэнні 
нараджальнасці, зніжэнні смяротнасці, 
узроўні захворваемасці, па вырашэнні 
кадравай праблемы. Ён звярнуўся 
да абласнога кіраўніцтва з просьбай 

дапамагчы сродкамі на рамонт 
тэрапеўтычнага аддзялення, кабінетаў 
паліклінікі. 

У сваю чаргу намеснік старшыні 
райвыканкама Анатоль Зайцаў нацэліў 
мыдыкаў раёна “звесці дэмаграфічныя 
нажніцы” – як было да 1991 года, 
калі нараджальнасць была роўная ці 
перавышала смяротнасць – толькі ў 
такім выпадку раён будзе жыць і будзе 
мець перспектыву. Але хіба ўзровень 
нараджальнасці залежыць ад загадаў 
чыноўнікаў? 

Праблема не ў колькасьці насельніцтва, 
а ў стварэнні грамадзянам краіны 
ўмоваў, паводле нямецкага эканаміста 
Вальтэра Ойкена, «вартых чалавека». 
Тады ў сельскай мясцовасьці

будуць заставацца тутэйшыя і сяліцца 
новыя жыхары. Фінансавая дапамога 
сялу павінна быць адрасаваная 
канкрэтным людзям, якія маюць у ёй 
патрэбу, а не абстрактнай «сельскай 
гаспадарцы» — неэфэктыўнай 
сельскагаспадарчай вытворчасьці на 
аснове грамадзкай уласнасьці. 

Узровень жыцьця і стандарты ў краіне 
галоўным чынам залежаць ад узроўню 
вытворчасьці тэхналогіяў грамадзтва і 
ад таго, наколькі разумна арганізаванае 
яго эканамічнае жыцьцё. 

алесь Шумскі

Насельніцта Шуміліншчыны імкліва памяншаецца. У параўнані з мінулым годам на пачатку студзеня 2014 года шумілінцаў стала 
менш яшчэ на 304 чалавекі.

Спыніць Скарачэнне наСельніцтва…

Зараз у Дабейскі сельскі Савет па 
Амбрасавічскай выбарчай акрузе № 7 
прэтэндуюць  два кандытаты на адно 
дэпутацкае месца. 

Шчамлёў Аляксандр Міхайлавіч, 
нарадзіўся 20 траўня 1957 года, часова 
непрацуючы, пражывае ў аграгарадку 
Амбросавічы, сябра партыі БНФ.

Матэленак Ірына Аляксандраўна, 
нарадзілася 22 ліпеня 1965 года, 
намеснік дырэктара дзяржаўнай 
установы адукацыі "Амбрасавіцкая 
дзіцячы сад - сярэдняя школа", 
пражывае ў аграгарадку Амбросавічы, 
беспартыйная.

Напярэдадні  мясцовых выбараў, 
прызначаных на 23 сакавіка па 
Амбросавіцкай выбарчай акрузе № 
7, усё ж прадбачыцца нейкая інтрыга. 
Крыху палітычнай гісторыі аграгарадка 
Амбросавічы. Павышаны інтарэс да 
гэтай падзеі ў шэраговым сельсавеце 
выбаршчыкі праяўлялі яшчэ ў 2009 
годзе. Варта было адзначыць, што 
гэта была, бадай, што адзіная акруга 
ў сельскай глыбінцы, дзе на адзін 
дэпутацкі мандат прэтэндавалі 
адразу два кандыдаты.  Прычым 
добра вядомыя ў межах двух вуліц 

Кааператыўная і Зялёная. 
Адзін кандыдат у дэпутаты 

сельсавета была прызначаны уладай: 
мясцовая настаўніца Ірына Матэленак, 
вылучаная гэтак званым працоўным 
калектывам, а другі вылучаўся 
шляхам збору подпісаў непасрэдна ад 
выбаршчыкаў – апазіцыйны кандыдат 
Аляксандр Шчамлёў, сябра партыі БНФ. 
Паводле афіцыйных даных  Матэленак 
атрымала 46 галасоў выбаршчыкаў, 
Аляксандру Шчамлёву дасталося – 25. 
Усяго па Амбросавіцкай (тады была 
акруга № 8 ) было ўнесена ў спісы 72 
выбаршчыкі.

Аднак на гэты раз  па Амбросавіцкай 
акрузе №7 у спісах маецца толькі 42 
выбаршчыкі, з якіх 27 паставілі свае 
подпісы за вылучэнне Аляксандра 
Шчамлёва. Калі яны усе прагаласуюць 
за дэмакратычнага кандыдата, то ёсць 
рэальная магчымасць перамагчы і 
трапіць у сельсавет у якасці дэпутата. 
Дарэчы, цяпер спадара Шчамлёва 
падтрымліваюць давераныя асобы: 
былы мастацкі кіраўнік СДК Сяргей 
Кузьмініч і былы настаўнік фізкультуры 
Уладзімір Вярлоў.

алесь Шумскі

Рашэннем выбарчых камісій Аляксандр Шчамлёў зарэгістраваны  
кандыдатам у Дабейскі сельскі Савет па Амбрасавіцкай 
выбарчай акрузе № 7.

ЗарэгіСтраваны 
альтэрнатыўны 

кандыдат

 наШы зарОбкі

Па дадзеных Нацыянальнага 
статыстычнага камітэта, намінальная 
налічаная сярэднямесячная заработная 
плата работнікаў Рэспублікі Беларусь у 
студзені 2014 склала 5.322.441 рублёў, і 
паменшылася ў параўнанні са снежнем 
2013 на 9,1%, або на 532,2 тысячы 
рублёў.

Нагадаем, у якасці «навагодняга 
падарунка» у снежні мінулага года 
зарплата ў работнікаў Віцебшчыны 
вырасла на 459 тысяч, па краіне - на 
505.900 рублёў. На жаль, усяго на 
месяц.

Рэальная заработная плата 
(заработная плата, разлічаная з улікам 
росту спажывецкіх цэн на тавары і 
паслугі) у студзені 2014 у параўнанні з 
студзенем 2013 павялічылася на 5,8%, 
аднак у параўнанні з снежнем 2013 
паменшылася на 10,5%.

Тройка лідэраў студзеня выглядае 
наступным чынам:

Мінск - 7.169.494 рублёў;
Мінская вобласць - 5.123.998 рублёў;
Гомельская вобласць - 4.970.285 

рублёў.
Сярэдні заробак за студзень у 

Гродзенскай вобласці быў роўны 
4.970.285, у Віцебскай - 4.748.912, у 
Магілёўскай - 4.722.322, у Брэсцкай - 

4.642.779 рублёў.
Намінальная налічаная сярэдняя 

заработная плата работнікаў Рэспублікі 
Беларусь па асобных відах эканамічнай 
дзейнасці ў студзені 2014 (тыс. рублёў).

У студзені 2014 года ў будаўніцтве 
сярэдняя заработная плата склала 6 
538,6 тыс. рублёў, на транспарце і ў 
сувязі - 6 104,8 тыс., у прамысловасці 
- 5 903,9 тыс., у сельскай гаспадарцы , 
паляванні і лясной гаспадарцы - 3 842,5 
тыс., у адукацыі - 3 657,7 тыс., у тым ліку 
настаўнікаў - 4 305,6 тыс., прафесарска 
- выкладчыцкага складу - 5 985,3 тыс. 
рублёў.

Заработная плата работнікаў аховы 
здароўя і прадастаўлення сацыяльных 
паслуг у студзені 2014 cложилась ў 
памеры 3 812,4 тыс. рублёў, у тым ліку 
ў галіне аховы здароўя - 3 902,6 тыс. 
рублёў.

Сярэдняя заработная плата ўрачоў 
склала 6 164,7 тыс. рублёў, сярэдняга 
медыцынскага персаналу - 3 760,6 тыс. 
рублёў.

Нагадаем, гаворка ідзе пра сярэдніх 
паказчыках па галіны і аб налічанай 
зарплаце, то ёсць пра торбах без уліку 
розных вылік.

Дзмітрый Дзежыц
"Хімік"

Налічаная сярэдняя заработная плата работнікаў Віцебскай 
вобласці ў першым месяцы бягучага года склала 4.748.912 
і за месяц звалілася на 419.549 рублёў. Зніжэнне зарплаты 
назіраецца і па краіне ў цэлым.

Зарплата 
ў работнікаў 

паменшылаСя 
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зДарэнні, крыМінал

• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым – зрабіце бесплатную 
падпіску. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamu-
nikat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.

 

спОрт

МясцОвая каМпанія

Паважаныя выбаршчыкі, аднавяскоўцы і землякі! Да Вас звяртаецца кандыдат 
у дэпутаты Дабейскага сельскага Савета дэпутатаў па Амбросавіцкой 
выбарчай акрузе № 7 Шчамлёў Аляксандр Міхайлавіч. У першую чаргу 
дазвольце мне выказаць асаблівую падзяку тым людзям, якія праявілі 
грамадзянскую свядомасць і паставілі свае подпісы для рэгістрацыі маёй 
кандыдатуры. Добрыя справы даюць плён. Упэўнены ў тым, што людзі самі 
разумеюць неабходнасць выбару менавіта такога дэпутата, які вылучаецца 
непасрэдна ад жыхароў вуліц Зялёная і Кааператыўная. 

Многія памятаюць, як 
некалькі год таму ў зімовы 
сезон мясцовыя ўлады кінулі 
людзей на самавыжыванне 
без цэнтральнага ацяплення. 
І калі б група актыўных 
грамадзян сама не праявіла 
ініцыятыву, не накіравала 
калектыўныя звароты да 
самых высокіх сталічных 
інстанцый, то праблему 
газіфікацыі двухпавярховых 
дамоў мясцовыя начальнікі 
сваімі сіламі не вырашылі. Таму 
для нашай акругі патрэбен 
дэпутат, які не залежыць ад 
мясцовай адміністрацыі. Да 
таго ж мае вопыт змагання 
з бюракратычнай валакітай  
чыноўнікаў, які правераны 
практыкай і прыносіць 
станоўчыя вынікі. 

Наперадзе ў нас з Вамі на 
парадку дня новыя задачы. 
Як вядома, капітальны 
рамонт дамоў не рабіўся. 
Зношанасць камунікацый 
– водаправодных, каналі-
зацыйных сетак складае да 
80%. Замест гэтага раённае 
жыллёва-камунальная гас-
падарка абмежавалася 

касметычным рамонтам: 
залаталі дахі, падмалявалі 
дзверы і балконы. 

Таму ў бліжэйшым будучым 
нас чакаюць немалыя 
клопаты па рамонце 
прагнілай каналізацыі, 
старой электраправодкі і 
праржавелага вадаправода. 
Трэба не сядзець, пакуль 
улады зробяць выгляд, што 
цікавяцца патрэбы народа, а 
праяўляць ініцыятыву знізу. 
Мы маем права па ўсім законам 
на годныя ўмовы пражывання! 
А час тых дэпутатаў, якіх 
прызначае іх начальства па 
месцы іх працы, прымушаючы 
вылучацца ад працоўных 
калектываў, сыйшоў у нябыт. 
Такія "прызначэнцы " звязаныя 
жорсткім працоўным 
кантрактам.  Прыбітыя 
начальствам, яны нават не 
асмеляцца адкрыць рот на 
сесіі, з-за страху страціць 
працу па месцы жыхарства.  
Боязь за асабісты дабрабыт 
не дазволіць ім абараняць 
інтарэсы ўсяго грамадства – 
то ёсць нас з Вамі. Сама жыццё 
гэта неаднаразова даказала. 

Дэпутат сельсавета - гэта 
своеасаблівы пасярэднік 
паміж народам і ўладай. Ён 
павінен сачыць за працай 
сельсавета і паведамляць 
пра гэта сваім выбаршчыкам. 
У ідэале дэпутат павінен  
прымаць ад выбаршчыкаў 
заўвагі і прапановы і 
падаваць іх для разгляду ў 
органы выканаўчай улады. 
Паляпшэнне жыццёвых умоў 
залежыць толькі ад нас з Вамі. 
А разам мы - сіла! Зараз выбары 
знаходзяцца пад жорсткім 
кантролем начальства і могуць 
быць фальсіфікаваны. Для 
гэтага чыноўнікі прыдумалі 
так званае датэрміновае 
галасаванне, калі выбарчая 
скрыня знаходзіцца цэлы 
тыдзень кругласутачна пад 
іх кантродем, і галасаванне 
“на даму”для пенсіянераў. 
Паважаныя выбаршчыкі, 
калі вы хочаце займець 
свайго абаронцу ў Дабейскім 
сельсавеце, то прыходзьце 
толькі 23 сакавіка на выбарчы 
ўчастак і зрабіце свой свядомы 
выбар.

аляксандр Шчамлёў

кандыдат ад народа, 
а не ад улады!

Аптавік Юрый Шкулаў доўга 
гуляў у футбол на аматарскім 
узроўні, а цяпер падтрымлівае, 
у тым ліку і матэрыяльна, 
роднай ФК " Шуміліна ". Дарэчы, 
на Алімпіяду ён прыехаў 
з велізарным банэрам, 
прысвечаным " Шуміліна ", 
верагодна, спадзяючыся, 
знайсці ў Сочы тытульнага 
спонсара для клуба. Калі 
не атрымаецца тут, то, у 
прынцыпе, яшчэ застаюцца 
шанцы на Беларусь. Таму што 
гісторыя Юрыя заслугоўвае 
таго, каб падтрымаць 
рэкламную кампанію каманды 
з найніжэйшай лігі Віцебскай 
вобласці.

“Першае моцнае ўражанне 
– спартыўныя комплексы, 
– расказваюць Шкулавы. 
– Вялізныя, сучасныя, 
абсталяваныя па самых 
сучасных тэхналогіях”. 
Непаўторныя пачуцці выклікаў 
і лыжны цэнтр “Лаўра”, дзе 
праходзілі спаборніцтвы 
біятланістаў і лыжнікаў.

"Значыць, справа была так. 
Расцягнулі мы свой банер з 
гербам гарадскога пасёлка 
Шуміліна на хакейным матчы 
Чэхія - Швейцарыя. Першы 
перыяд прайшоў гладка, але ў 
другім да нас падбеглі ахоўнікі. 
" Як так? Гэта ж рэклама! 
Прыбірайце " . Мы прыбралі, 

але двух дзяўчынак пасадзілі 
за намі, каб спыніць спробы 
папулярызацыі масавага 
спорту на Алімпіядзе. 

А яшчэ з гэтым банэрам быў 
прыкол на пункце надгляду 
на станцыі" Эсто -Садок 
". Прыйшоў з банэрам ФК 
"Шуміліна" на плячах, а тут 
да мяне падбег якут з ліку 
супрацоўнікаў правапарадку. 
Пытаецца, маўляў, што 
такое? Адказаў яму, а ён: "а 
ФК" Шуміліна "удзельнічае ў 
Алімпійскіх гульнях? " Кажу 
яму: "Не, але прадстаўнікі 
"Шуміліна" прыехалі. Дом-
рачаву ведаеш? Так яна ж з 
Шуміліна, што паміж Віцебскам 
і Полацкам! Спортам займацца 
пачатку як раз у нашым клубе". 
Ён загадвае: "Стаяць, зараз 
паклічу старэйшага". І вось 
падыходзіць да нас палкоўнік 
у асяроддзі двух казакоў: "Хто 
тут беларусаў крыўдзіць? Вы 
што? Яны ж нашы браты! Хутка 
іх прапусціць!" 

Але яшчэ адна важная 
падзея са мной адбылося па 
шляху ў Сочы. У аэрапорце 
сустрэў Віктара Ганчарэнкі 
. Калі раней лічыў гэтага 
футбольнага трэнера 
зазнайкам, то зараз змяніў 
меркаванне на конт. Ён жа сам 
прапанаваў сфатаграфавацца 
з ім. Шчыра адказваў на 

пытанні пра "Кубань", пра 
поспехі яго новага клуба ў 
Лізе Еўропы. Віктар Міхайлавіч 
такі пазітыўны хлопец! Толькі 
падмануў нас з бацькай. 
Сказаў, што таксама ляціць у 
Сочы, а сам уцёк на самалёт у 
Маскву".

Не засталіся па-за ўвагай 
шумілінцаў і цырымоніі 
ўзнагароджання алімпійскіх 
чэмпіёнаў і прызёраў. Юрый і 
Міхаіл бачылі як атрымлівалі 
залатыя медалі Дар’я 
Домрачава і Ала

Цупер, бронзавы – Надзея 
Скардзіна. “На словах нельга 
перадаць тыя пачуцці, калі 
ўзнімаецца дзяржаўны сцяг 
у гонар спартсмена з тваёй 
краіны, – прызнаецца Юрый. – 
Слёзы радасці былі не толькі ў 
алімпійскіх чэмпіёнаў, а і ў нас, 
балельшчыкаў”.

Пасля цырымоніі 
ўзнагароджання Шкулавым 
пашчасціла сустрэць легенду 
сусветнага біятлону з Нарвегіі 
Бьёрндалена. “Убачылі 
біятланіста. Падышлі. Я 
пачаў тлумачыць яму, што 
хачу сфатаграфавацца ў 
ягонай куртцы. Бьёрндален 
усміхнуўся, зняў сваю 
спартыўную курту і… падарыў 
мне…” – з хваляваннем і 
радасцю расказвае Юрый.

паводле tut.by

Жыхары Шуміліншчыны Юрый і Міхаіл Шкулавы распавялі аб сваіх прыгодах 
на Алімпійскіх гульнях у расейскім горадзе-курорце  Сочы.

ЗаўЗятары Фк "шуміліна" 
на алімпіядЗе

8 сакавіка ў міліцыю 
звярнулася мясцовая 
жыхарка 1992 года 
нараджэння. Яна заявіла, 
што ў перыяд з што ў перыяд 
з 23 гадзін 7 сакавіка да 9 
гадзін 8 сакавіка невядомыя 
злодзеі падабралі ключы 
да аўтамабіля “Фіят Брава", 
якая знаходзілася каля 
дома і ўчынілі крадзёж  
аўтамагнітолы і антырадара. 
Нанесены матэрыяльны ўрон 
склаў 400 тысяч рублёў.

Дзякуючы праведзеным 
супрацоўнікамі крымі-
нальнага вышуку апера-
тыўна-вышуковым мерапры-
емствам было ўстаноўлена, 
што непрацуючыя. Адзін 
жыхар Віцебскага раёна 
1993 года нараджэння,  
адругі мужчына – жыхар 
Шумілінскага раёна 
1993 года нараджэння. 
Непрацуючым дапамагаў 
навучэнец каледжа 1995 
года нараджэння. Супраць 

іх ўзбуджаная крымінальная 
справа па частцы 2 артыкуле 
205 КК.

па матэрыялам УУс 
сяржук Горкі

У Шуміліне невядомыя зламыснікі учынілі крадзёж 
каштоўных рэчаў з іншамаркі.

абакралі 
аўтамабіль

Як паведамляе прэс-
служба МУС, 8 сакавіка пасля 
тушэння пажара ў памяшканні 
фермы каля вёскі Войлавічы  
з нажавымі раненнямі шыі і 
грудной клеткі быў знойдзены 
труп мужчыны. Папярэдне 
ўстаноўлена, што пацярпелы 
быў забіты ў ходзе сваркі, якая 
ўспыхнула падчас распіцця 

спіртовых напояў. 
37 гадовага мужчыну  зарэзаў 

аднавясковец, жыхар вёскі 
Дабея 1977 года нараджэня, 
раней судзімы за забойства, 
а затым, каб замесці сляды, 
учыніў падпал. Падазроны 
затрыманы міліцыяй, вядзецца 
следства. 

сяржук Горкі

Трагічна закончыліся п'яныя разборкі каля вёскі 
Войлавічы Дабейскага сельсавета. 8 сакавіка ў 
падсобным памяшканні фермы пасля пажару быў 
знойдзены труп мужчыны.

ЗабойСтва 
З падпалам

26 лютага інспектары 
Гарадоцкай міжраённай 
інспекцыі аховы жывёльнага 
і расліннага свету  на рацэ 
Заходняя Дзвіна Шумілінскага 
раёна затрымалі жыхара вёскі 
Мікалаева, які рыбачыў з 
дапамогай 8 жэрліц і незаконна 
здабыў 5 асобін ментуза ў 
перыяд забароны на яго вылаў. 

На месца была выклі-
кана следча-аператыўная 

група Шумілінскага РАУС, 
якая вырашае пытанне аб 
узбуджэньні крымінальнай 
справы паводле  часткі  2 
артыкула 281 Крымінальнага 
кодэкса Рэспублікі Беларусь. 
За  незаконную здабычу рыбы 
і прычыненне шкоды ў буйным 
памеры мужчыне пагражае 
45 базавых велічынь - каля 6 
мільёнаў рублёў.

алесь прыбярэжны

Супрацоўнікі Гарадоцкай міжрайінспекцыі на 
беразе Заходняй Дзвіны затрымалі  браканьера, 
якія здабываў мянтузоў забароненым спосабам.

Злавілі браканьера 
З мянтуЗамі

Паблізу вёскі Латково 
Шумілінскага раёна ў 06.30 
неўстаноўленым аўтамабілем 
здзейснены наезд на  58-
гадовага мужчыну, які ехаў на 
ровары.

Як паведамляе прэс-
служба УДАІ, ад атрыманых 
раненняў  ён памёр на месцы 
здарэння. Кіроўца невядомага 
аўтамабіля з'ехаў. 

сяржук Горкі

Каля вёскі Латкова невядомы аўтамабіль збіў 
мужчыну, які ехаў на ровары.

ровар пад коламі
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Мытная трОйка
(працяг на стар. 4)

 Украінска-расійскі канфлікт

Формально лидеры России, 
Беларуси и Казахстана обсуждали 
договор о Евразийском 
экономическом союзе (ЕАЭС), 
но, конечно, в воздухе висел 
украинский вопрос.

кремль в изоляции
Это заседание Высшего 

Евразийского экономического 
совета на уровне глав 
государств прошло на шесть 
дней раньше планового срока, 
причем накануне Нурсултан 
Назарбаев не скрывал, что это 
его инициатива, поскольку 
«обстановка на Украине 
непосредственно затрагивает 
взаимоотношения стран в 
рамках СНГ и косвенно касается 
государств Таможенного союза».

Если же без дипломатии, то, как 
убеждены многие наблюдатели, 
поведение Москвы в Крыму, 
закамуфлированное под 
защиту русскоязычных, 
абсолютно не понравилось 
лидеру Казахстана, где целые 
области — преимущественно 
русскоязычные.

У Беларуси, отмечают 
аналитики, также нет ни 
одного резона портить 
отношения с Украиной в угоду 
великодержавным амбициям 
Кремля.

«Главным итогом этой 
встречи стало то, что на ней 
не прозвучало», — заявил 
в комментарии для Naviny.
by политический аналитик 
Юрий Дракохруст. Он уверен: в 
ситуации конфликта с Украиной, 
когда Кремль оказался 
практически в изоляции, 
ему критически важно было 
получить поддержку союзников. 
Но этого не получилось.

Если бы казахстанский и 
белорусский руководители 

сказали в ободряющем духе 
хоть пару слов, то их позиция 
была бы броско отражена в 
российских сообщениях по 
итогам саммита. Однако, судя 
по всему, Москва не получила 
даже косвенной поддержки, 
говорит аналитик. «И это — 
серьезное поражение Путина», 
— заключает собеседник Naviny.
by.

«Обвяжем ЕЭП ленточкой с 
бантиком»

Дискуссию же вокруг ЕАЭС 
Юрий Дракохруст называет 
«обычными терками, которые 
были и на прежних саммитах». 
Причем если раньше стороны 
реагировали на доводы друг 
друга, то нынешнее общение, по 
крайней мере в официальной 
интерпретации, больше 
напоминает, по выражению 
аналитика, «диалог глухих».

Действительно, Путин 
вроде как попытался сделать 
запевку на украинскую 
тему («Экстраординарная 
ситуация, сложившаяся на 
Украине, вызывает серьезное 
беспокойство… Возможны 
негативные последствия и для 
рынка Таможенного союза»), но 
партнеры или не подхватили 
пас, или наговорили такого, что 
нельзя было давать в отчете на 
публику.

С другой стороны, как ни 
взывал Александр Лукашенко 
к необходимости убрать 
все изъятия, касающиеся 
товаров (читай: русские, 
ну снимите же, наконец, 
свои пошлины на экспорт 
нефтепродуктов!), российский 
коллега, судя по отчетам, 
отделался холодной фразой: 
мол, следует зафиксировать 
конкретные обязательства 

по устранению изъятий и 
ограничений, сохраняющихся в 
Таможенном союзе и ЕЭП (читай: 
а пожертвуйте-ка хоть чем-то и 
вы!).

И это выглядит даже регрессом, 
потому что на предыдущих 
саммитах Путин более четко 
артикулировал, что готов пойти 
на жертвы, в частности, отменить 
экспортные нефтепошлины, что 
особенно важно для пополнения 
белорусского бюджета (цена 
вопроса — от трех до четырех 
миллиардов долларов в год).

В то же время российский 
президент настаивает, что ЕАЭС 
необходимо наделить широким 
набором полномочий в сфере 
экономического регулирования. 
Но казахстанский и особенно 
белорусский руководители 
в этом вопросе более чем 
осторожны. Авторитарные 
политики хотят быть и 
полновластными хозяевами 
своих экономик, делегирование 
же ряда функций на 
наднациональный уровень 
может их в этом плане серьезно 
стеснить.

Показательно и то, что 
Лукашенко попенял: мол, 
появились подходы, когда 
отмену изъятий по товарам 
начали увязывать с отменой 
изъятий по услугам, капиталу 
и рабочей силе. «Свобода 
движения товаров должна стать 
примером для решения задачи 
по реализации остальных трех 
свобод», — изящно выразился 
белорусский президент.

Расшифровать птичий 
язык можно так: белорусская 
сторона спешит застолбить в 
соглашении о ЕАЭС выгодные 
для себя позиции и, напротив, 
хочет отодвинуть фиксацию не 

очень выгодных. Потому что 
свобода движения товаров — 
это доступ на российский рынок 
и энергоресурсы по выгодным 
ценам. А вот свобода капиталов 
чревата тем, что российские 
толстосумы скупят не очень 
большую и не очень богатую 
Беларусь в два счета.

В целом же работу над 
функциональной частью 
договора о ЕАЭС (то есть той 
частью, где не декларации, а 
конкретика) Лукашенко де-
факто оценил как топтание 
на месте. Мол, «несмотря на 
активизацию работы, готовность 
проекта оценивается все теми 
же 70-80%, о которых речь 
шла на предыдущей встрече. 
Сближения по наиболее 
чувствительным позициям для 
каждой из сторон практически 
не произошло».

При этом белоруский 
руководитель — за то, чтобы 
подписать интеграционную 
бумагу в срок. Он предложил 
принимать пункты проекта 
договора консенсусом: «Если 
же кто-то против — включать 
в проект договора нормы 
соглашений ЕЭП в их неизменном 
состоянии, которые есть на 
сегодняшний день, чтобы не 
допустить хода назад».

По мнению Юрия Дракохруста, 
месседж здесь таков: «Если уж 
Владимиру Владимировичу так 
горит, то обернем теперешний 
ЕЭП красивой материей, 
обвяжем ленточкой с бантиком 
— и вручим подарочек к 1 
января 2015 года».

кончатся московские 
пряники — конец интеграции

Евразийский экономический 
союз могут запустить в духе 
советской традиции сдавать 

объекты с недоделками, 
отметил в комментарии для Nav-
iny.by минский обозреватель-
международник Андрей 
Федоров.

Намеченные сроки могут быть 
соблюдены, но если не удастся 
развязать спорные вопросы, 
уйти от тех же изъятий, то ЕАЭС 
«постигнет судьба предыдущих 
постсоветских интеграционных 
образований — он не будет 
работать как надо», считает 
эксперт.

Федоров обращает внимание 
на неуступчивость Путина в 
экономическом плане. Казалось 
бы, сейчас, напротив, самое 
время умаслить партнеров. Что 
мешает?

«Не исключаю, что 
экономические проблемы», 
— говорит аналитик. Он 
напоминает, что вторжение в 
Крым еще ниже опустило рубль, 
вызвало обвал на фондовом 
рынке, отток капитала, «а теперь 
еще, возможно, придется брать 
на себя дотационный Крым, 
курортный сезон в котором, 
скорее всего, уже сорван».

Аналитики и раньше 
говорили, что на проекте 
Евразийского союза Москва 
может надорваться. Ведь он 
притягателен ровно в той 
степени, в какой Россия готова 
проплачивать партнерам 
участие в интеграции. Ресурсы 
Кремля и так истощались, 
призрак же новой крымской 
войны и вовсе грозит послать 
российскую экономику в 
нокдаун.

А когда у России кончатся 
пряники, всю ее постсоветскую 
интеграцию, и так анемичную, 
ожидает полный ступор.

александр класковский

Владимир Путин не получил от партнеров по таможенной тройке поддержки своей политики на украинском направлении. Это 
стало ясно после экстренного саммита 5 марта в Ново-Огареве.

путин не дождалСя поддержки по украине

У скарзе актывісты Руху «За 
Свабоду» адзначылі, што не 
былі зарэгістраванымі ў якасці 
кандыдатаў ў дэпутаты Віцебскага 
гарадскога савету. Яны адзначылі, 
што выбарчая камісія знайшла ў 
іх подпісы, якія былі прызнаныя 
несапраўднымі (116 у Жаляпава, 
103 – у Гаўруцікава).

Абодва лічаць, што ім адмовілі 

Са скаргай на дзеянні сябраў Віцебскай гарадской выбарчай камісіі звярнуліся 
ў Следчы камітэт актывісты Руху «За Свабоду» Хрыстафор Жаляпаў і 
Аляксей Гаўруцікаў. Зварот быў накіраваны на праверку ў міліцыю.  

міліцыя праверыць ЗаконнаСць 
дЗеянняў віцебСкай каміСіі

па палітычных 
прычынах, бо 
яны з'яўляюцца 
сябрамі Руху «За 
Свабоду» і Партыі 
БНФ, у складзе 
іх ініцыятыўных 
групаў знаходзіцца 
старшыня Руху «За 
Свабоду» Аляксандр 
Мілін-кевіч.

Палітыкі прыво-
дзяць прычыны, па 
якім лічаць адмову 
аб адсутнасці 
рэгістрацыі не-
законнай. У 
прыватнасці тое, 
што большасць 
выбаршчыкаў, якія 
падпісалі заявы 
пра тое, што не 
ставілі подпісы, 
на паўторнай 

праверцы заявілі, што зрабілі гэта 
таму, што іх увялі ў зман.

Жаляпаў і Гаўруцікаў просяць 
праверыць факты парушэння 
заканадаўства сябрамі Віцебскай 
гарадской выбарчай камісіі, 
за парушэнні заканадаўства і 
падлог дакумантаў прыцягнуць 
да крымінальнай адказнасці 
старшыню Віцебскай 

газета “новы час”

гарадской выбарчай камісіі па 
выбарах дэпутатаў гарадскога 
Савета дэпутатаў Валянціну 
Казакоўскую.

10 сакавіка Следчы камітэт 
Беларусі адказаў, што скарга 
зарэгістраваная і перанакіраваная 
для разгляду ў упраўленне 
ўнутраных справаў Віцебскага 
аблвыканкама.

Руководитель аналитического 
центра «Стратегия» Леонид 
Заико убежден, что события 
в Крыму принесут пользу 
белорусской экономике. Об этом 
он рассказал «Салідарнасці» в 
экспресс-комментарии.

— В ответ на действия 
России в Украине Запад начал 
сворачивать инвестиционную 
активность в российской 
экономике. Была предпринята 
неудачная попытка обрушить 
фондовый рынок России. 
В результате чего часть 
спекулятивного капитала была 
выведена из страны. Теперь 
нужно ожидать, что Россия 
перестанет поощрять импорт 
товаров из западных стран. Для 
белорусских производителей 
в связи с этим открываются 
неплохие перспективы занять 
эти ниши. Тем более, что 
Беларусь является участником 
Таможенного союза.

Экономист напомнил, что 
основным стратегическим 

товаром белорусского 
экспорта в Украину 
являются нефтепродукты, 
произведенные из российской 
нефти. В сумме, около 70% от 
общего объема поступлений от 
экспорта. Леонид Заико считает, 
что ожидать сокращений здесь 
не стоит.

Из Украины в Беларусь 
завозится на сотни миллионов 
долларов корм для скота. В 
основном это жмых — продукт 
переработки подсолнечника на 
растительное масло.

— Жмых будет при всех 
правительствах и революциях, 
— говорит экономист. И 
добавляет, что не стоит 
беспокоится и за украинский 
металлопрокат, чью продукцию 
также закупает Беларусь.

Ранее в комментарии 
«Салідарнасці» доктор 
экономических наук, профессор 
Борис Желиба высказал мнение, 
что Беларусь 

«… необходимоСть 
в белоруССкой 

витрине для 
путина отпадет»

Экономисты рассказали «Салідарнасці» в 
экспресс-комментарии о том, как повлияет 
украинско-российский конфликт на экономику 
Беларуси.
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уже испытывает негативный эффект от 

событий в Украине и вторжения в Крым 
России:

— В России наблюдается стагнация 
в экономике, очень важный для нас 
российский рынок будет сужаться. 
Украина также очень важный 
экономический партнер, но теперь там 
острый политический кризис.

Экономист Сергей Чалый считает, что 
пока крымский фактор никак не влияет 
на белорусскую экономику. Собеседник 
видит опасность для нее в другом. По 
мнению Сергея Чалого, Беларуси нужно 
бояться не присоединения Крыма к 
России, а полной потери Украины для 
Москвы.

— Другое дело будет, когда Путин 
поймет, что Украина потеряна навсегда. 
Ведь все его интеграционные проекты 
строились под Украину, без ее участия 
не имеют смысла. Мы в этом проекте 
исполняем роль витрины: смотрите как 
хорошо тем, кто дружит с Россией — 
дешевые энергоресурсы, кредиты. И 
если Украина, как основная цель Путина, 
будет потеряна, необходимость в такой 
витрине, скорее всего, отпадет.

семен печенко
gazetaby.com/cont/art.php

Несмотря на этот шаг, белорусская 
элита чувствует себя все более неуютно 
на фоне событий, разворачивающихся 
на Украине. 

Передислокация российских 
истребителей была осуществлена в 
рамках проверки боевой готовности 
вооруженных сил Беларуси. 

«Будет проверена готовность к 
выполнению задач Единой региональной 
системы ПВО в целом с привлечением 
части ее российского компонента, что 
предусмотрено соглашениями в рамках 
Союзного государства», — отмечается 
в сообщении на сайте белорусского 
минобороны. 

Днем ранее Лукашенко просил у 
Москвы на девять самолетов больше. 
«Беларусь предложит России разместить 
у себя дополнительно до 15 самолетов в 
связи с активностью НАТО», — говорил 
он. 

Несмотря на эти воззвания 
белорусского лидера, в конфликте 
между Россией и Украиной Минск занял 
подчеркнуто нейтральную, а на деле — 
выжидательную позицию. Но если при 
этом большинству населения страны 
конфликт безразличен, то белорусские 
элиты однозначно настроены против 
России. 

В своем отношении к украинско-
российскому конфликту, к событиям в 
Крыму белорусское общество явным 
образом разделилось на несколько 
категорий, которые условно можно 
назвать «обыватели», «бизнес-элита», 
«интеллектуальная элита» и «верхушка 
власти». 

«Обыватели» — это рабочие, 
бюджетники (учителя, врачи и т.п.), 
госчиновники невысокого ранга, 
продавцы в магазинах и прочие категории 
людей со средними доходами и уровнем 
образования. Белорусские обыватели, 
хотя и смотрят в основном российские 
телеканалы, тем не менее в большинстве 
своем не берутся судить, кто прав, а 
кто виноват в происходящем — и кому 
на самом деле должен принадлежать 
Крым. Обыватели руководствуются 
старой белорусской философией «лишь 
бы не было войны», имея в виду боевые 
действия собственно на белорусской 
территории. Ее за последние 300 лет не 
обошла стороной ни одна европейская 

война, так что страх перед вооруженным 
конфликтом у белорусов уже в крови. 

«Бизнес-элита» в стране — отнюдь не 
олигархи российского или украинского 
образца. 

Это прежде всего совсем не публичные 
личности, близкие к президентской 
семье и лично к Лукашенко. Эти люди 
зарабатывают, либо используя статус 
Беларуси как транзитной страны 
между Россией и ЕС, либо эксплуатируя 
формально принадлежащие 
государству промышленные ресурсы 
— нефтеперерабатывающие заводы, 
предприятия машиностроения, 
химические заводы. 

Для белорусской бизнес-элиты 
независимость страны не является 
самостоятельной ценностью, но 
усиление влияния России в регионе ее 
реально пугает. До сих пор Лукашенко, 
несмотря на всю свою интеграционную 
риторику, избегал отдавать в руки 
россиян «лакомые куски» белорусской 
промышленности — такие активы, как 
МАЗ, Тракторный завод, «Гомсельмаш», 
Минский завод колесных тягачей, 
«Гродно-Азот», «Беларуськалий» и ряд 
других. 

Однако если Россия «по украинскому 
образцу» усилит давление на Беларуси, 
то с этими активами Минску придется 
распрощаться, и белорусские 
бизнесмены не смогут в своей стране 
конкурировать с российскими 
олигархами. 

Так что бизнес-элита Беларуси 
искренне желает Москве всяческих 
неудач в конфликте с Киевом. 

«Интеллектуальная элита» Беларуси — 
писатели, артисты, ученые, журналисты 
(в том числе госСМИ), преподаватели 
вузов и т.д. — наоборот, в большинстве 
своем национально ориентированы 
и считают независимость высшей 
ценностью страны. В действиях России 
представители интеллектуальной 
элиты видят проявление «имперского 
синдрома» и реально боятся того, что 
после Украины вектор российской 
экспансии будет направлен на 
Белоруссию. Спасение же от нее, по их 
мнению, есть лишь одно: скорейшая 
интеграция в Европу. 

Эти же люди с 1994–1996 годов 
составляют основу оппозиции 

Александру Лукашенко — как явной, так 
и скрытой. Многие продолжают считать 
Лукашенко «ставленником Москвы». 
Однако теперь белорусские власти 
быстро сориентировались — и начали 
играть на антироссийских настроениях 
интеллектуальной элиты страны. 

Так, национальное телевидение в 
рамках документального сериала 
«Обратный отсчет» начало показ 
фильмов («1863-й. Под ударом 
империи»), восхваляющих героев 
антироссийского восстания 1863–1864 
годов — так называемого восстания 
Кастуся Калиновского. 

Повод — 150-летний юбилей восстания, 
которое для белорусов стало одним из 
ключевых событий истории. 

Тогда впервые против российских 
властей на белорусской территории 
выступили не только мелкие дворяне 
(шляхта) и интеллигенция, но и 
простые крестьяне, незадолго до этого 
освобожденные от крепостного права. 

Особенно неприятным для российских 
историографов стало то, что в восстании 
одинаково активное участие принимали 
как католики, так и православные — 
хотя последних до этого считали едва 
ли не оплотом царского режима на 
белорусской земле. Одновременно 
антироссийское восстание вспыхнуло 
в Польше — неслучайно девизом 
повстанцев стала фраза «За нашу и вашу 
свободу!». В итоге казненный русскими 
лидер восстания Кастусь Калиновский 
стал национальным героем Белоруссии, 
символом борьбы против российской 
оккупации. 

«Сам тот факт, что белорусская 
государственная пропаганда стала 
воспевать повстанцев 1863 года, что 
она «перехватывает» у оппозиции 
фигуру Кастуся Калиновского как 
борца с русскими, говорит о многом, — 
считает белорусский политолог Виктор 
Демидов. — Лукашенко уже 20 лет у 
власти именно благодаря невероятному 
политическому чутью. Сейчас он 
чувствует, как стремительно растут в 
обществе антироссийские настроения. 
Чувствует — и использует их в своих 
целях. Смотрите: даже ведущие новостей 
одеты в цвета украинского флага — на 
белорусском госТВ таких случайностей 
не бывает». 

Ну и, наконец, верхушка белорусской 
власти тоже изрядно напугана 
агрессивным поведением Москвы в 
регионе. 

Главная причина страха — то, что 
пошел прахом подписанный в 1994 году 
Будапештский меморандум, согласно 
которому в обмен на отказ от ядерного 
оружия Россия, США и Великобритания 
гарантировали Украине и Беларуси 
территориальную целостность и 
политическую независимость. Также 
минское руководство понимает, что 
страна — своего рода европейский 
«балкон» для России, возможность 
разместить войска непосредственно 
на огромном отрезке границы с 
Евросоюзом. 

«Лукашенко заявил, что «пугать нас 
не надо». В смысле, больше не надо. 
В самом деле, руководство страны и 
так напугано до чертиков. Конечно же, 
Минск примерил на себя украинский 
кризис московского покроя, — говорит 
руководитель аналитического проекта 
Belarus Security Blog Андрей Поротников. 
— Можно сколько угодно утверждать, что 
у нас все хорошо, мы сильны и стабильны, 
но реальность отвратительна: если кто-
то из внешних игроков решит расшатать 
ситуацию в Беларуси — сделать это будет 
несложно, хотя и потребуется несколько 
лет и значительные суммы. В Минске это 
понимают». 

Эксперт напоминает, что Беларусь — 
слабая и малозначительная в масштабах 
мировой политики страна. 

Выживание таких стран зависит от 
соблюдения крупными государствами 
международного права и системы 
региональных сдержек и противовесов. 
«В нашем регионе три крупных игрока: 
США (через Польшу), ЕС и Россия, — 
считает Поротников. — Гипотетический 
потенциал регионального лидера есть и 
у Украины. 

Поэтому Беларусь жизненно 
заинтересована в сохранении единой 
Украины как одного из важнейших 
торговых партнеров, заинтересована 
в превращении Украины в сильную 
страну для поддержания равновесия в 
регионе. А в сильной России Минск не 
заинтересован. В стабильной — да». 

Денис лавникевич
Газета.ру

Шесть российских истребителей Су-27 были в четверг перебазированы в Бобруйск после того, как днем ранее принять у себя 
военные самолеты союзника предложил глава Беларуси. 

крым напугал лукашенко

 Украінска-расійскі 
канфлікт

Приводим текст его поста 
полностью:

«Мы очень долго сидели и думали, 
когда же падет режим Владимира 
Путина и как это может случиться. 
Сегодня Владимир Владимирович дал 
нам исчерпывающий ответ на этот 
вопрос.

Я только что прибыл с совещания 
института судебной психиатрии им. 
Сербского, где мы с коллегами провели 
оценку происходящих событий. Мы 
поставили Владимиру Путину диагноз 
— гипертоксическая шизофрения. 
По психотипу он параноик, человек 
оборонительного сознания. Но под 
влиянием внешних сложных событий 
параноик может стать шизофреником. 
Путин действительно решил, что он 
великий человек и может вершить 
судьбу истории. Он не глупый, в 
человеческом плане я его уважаю, и 
больше меня его, наверное, не уважает 
никто. Но внешний импульс оказал на 
психику этого человека неизгладимое 
впечаление. Как говорилось в песне 
группы «Ноль», «человеку бедному 

мозг больной свело».
Этим переломным событием была 

сочинская Олимпиада. Путин настолько 
верил и ждал, что стадион «Фишт» 
обрушится во время церемонии 
открытия или закрытия —или что 
Россия проиграет Олимпиаду, что 
когда этого не случилось, он решил, что 
способен на все. В психиатрической 
литературе этот феномен описан как 
кесарево безумие: когда человека 
ничто не ограничивает, он перестает 
отдавать себе отчет в том, что он 
делает. Это синдром, очень близкий 
гипертоксической шизофрении. Жена 
Путина еще как-то удерживала его 
безумие, но он с ней развелся.

И вот мы имеем идею ввести войска 
в Украину. Утопить российский 
Черноморский флот можно двумя-
тремя ракетами Пятого флота США, 
который находится в Бахрейне. Для 
этого даже не надо вводить Пятый 
флот в Черноморский бассейн, надо 
просто нажать кнопочку и запустить 
ракету. Мне очень интересно 
узнать, где завтра будут Владимир 

Жириновский и Геннадий Зюганов — 
главные бляди российской политики. 
Поскольку блядство — занятие 
профессиональное, а не любительское, 
как только они поймут, что Путину 
конец, они «заболеют». Посмотрим, где 
они будут завтра, — это очень важный 
индикатор.

У меня есть предположение, что 
вот-вот все кончится. Проблема в 
одном: что придет на смену всему? Это 
гораздо более важный и трагический 
вопрос, чем падение Владимира 
Путина, который наконец подписал 
свой смертный приговор. Которого, 
кстати, у него никто не просил».

Напомним, российские военные на 
протяжении последних дней захватили 
ряд объектов в Крыму. Кроме того, 
вооруженные боевики взяли штурмом 
административные здания в Донецке, 
Мариуполе и Харькове.

1 марта Совет Федерации России 
постановил дать согласие президенту 
РФ Владимиру Путину на использование 
Вооруженных сил на территории 
Украины.

путину бедному моЗг больной Свело
Российский политолог считает, что Владимир Путин подписал себе смертный приговор. Об этом 
Станислав Белковский пишет в своем блоге на сайте «Сноб».


